
Kuba prezidento insistis pri
plifortigo de epidemiologia
gvatado
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Havano, dec 29  (RHK) En renkonti?o kun sciencistoj kaj fakuloj de la Ministerio pri Publika Sano,
prezidento Díaz-Canel insistis pri la neceso plifortigi epidemiologian gvatadon ?e la landlimo kaj en
komunumoj.

Fine de la pasinta semajno, Kubo raportis plialti?on de la diagnozo de Kovim-19 je 34,8%, kio signifas
163 pli da pacientoj ol la anta?aj 7 tagoj. Pluraj teritorioj vidis siajn nombrojn plii?i, inkluzive de Havano,
Ciego de Ávila, Pinar del Río, Isla de la Juventud kaj Matanzas, tendenco kiu da?ris.



Ni ne povas reveni al situacio de komplekseco, avertis la Unua Sekretario de la Centra Komitato de la
Komunista Partio, Miguel Díaz-Canel Bermúdez, dum la renkonti?o, kiun li okazigis ?i-mardon kun
sciencistoj kaj fakuloj de la Ministerio pri Publika Sano. Ni ne povas reiri, li diris, ?ion, kion ni atingis, kaj la
tendenco en la lastaj tagoj ne estis bona.

En Kubo, li aldonis, 44 kazoj estis determinitaj kiel Ómicron, 38 el ili nur inter la 19-a kaj la 25-a de
decembro. El tiu totalo, 23 havas eksterlandajn fontojn kiel ilian fonton de infekto kaj la resto estas
kontaktoj. 43,2% de la pacientoj kun ?i tiu varianto de la viruso en la lando prezentis mildajn simptomojn
kaj la ceteraj estis sensimptomaj.

Pro la risko, kiun ?i tiu situacio prezentas por la nacio, la Ministro de Publika Sano, José Angel Portal
Miranda, klarigis plurajn rimedojn, kiuj estos adoptitaj por organizi la aktivajn esplorojn kaj sanservojn en
la okazo de ebla plii?o de kazoj. Same oni analizis la haveblecon de medikamentoj por preventaj,
kontra?virusaj, kontra?inflamaj kaj aliaj traktadoj, kiujn seriozaj kaj kritikaj pacientoj povas bezoni.

Anka? estis prezentita la plifortiga vakcinada strategio en Kubo, kalendaro kiu nun estas anta?vidita pro la
dan?ero de la nova varianto. Kiel detaligis doktorino Ileana Morales Suárez, direktoro pri Scienco kaj
Teknologia Novigo ?e MINSAP, oni ne atendos ses monatojn post kiam la vakcinadskemo estos
kompletigita por apliki la akcelon, ?i povas esti farita post 3 monatoj, ?i diris.

Poste, en kunveno de la Provizora Registara Laborgrupo por trakti problemojn pri Kovim-19, kiun gvidis
Marrero Cruz, la epidemiologia situacio de ?iu teritorio estis analizita per videokonferenco kaj pluraj
decidoj estis aprobitaj por plifortigi internacian sankontrolon , la enketo de pacientoj en komunumoj kaj
institucioj, la sekvencado de a?toktonaj kazoj en la IPK, inter aliaj.

La ?efministro aludis precipe al la amasaj agadoj, kiuj efektivi?as en la lando, precipe danceblaj, kiuj ne
konformas al tio, kio estas aprobita. Ni ?iam parolas pri malfermo kun certa kapablo kaj tio estas
malobservita, li diris.

La unua afero, ripetis Marrero Cruz, estas plenumi tion, kion ni aprobis kaj rajtigis, eviti ?anceli?on fine de
la jaro kaj fermi agadojn. Ni insistis malfermi kaj ni subtenas tion, li diris, sed ne kun senrespondeco, kun
manko de kontrolo kiel okazas hodia? en multaj lokoj, li diris.
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